
Protokół z posiedzenia Komisji Społecznej 

Rady Gminy Suchy Las 

dnia 29.05.2018 roku. 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Powitanie gości i członków Komisji. 

3. Stwierdzenie prawomocności posiedzenia. 

4. Wizytacja szkół w Biedrusku i Chludowie oraz w przedszkolu „Leśne Ludki” w 

Suchym Lesie. 

5. Sprawy bieżące. 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Zakończenie posiedzenia 

 

Ad. 1 – 3. 

Przewodniczący Komisji Społecznej K. Pilas otworzył posiedzenie Komisji. Powitał członków 

Komisji i zaproszonych gości oraz stwierdził prawomocność posiedzenia na podstawie listy 

obecności. 

Ad. 4. 

Szkoła – Biedrusko. 

 

Przewodniczący KS – jest to nasz drugi dzień wizyt. Pani Dyrektor odchodzi na emeryturę. 

Sprawdziła się na swoim stanowisku i oby następca godnie ją zastąpił. 

 

Dyrektor G. Matysiak – rozwiązuję umowę z tytułu przejścia na emeryturę. Po 27 latach 

bycia dyrektorem. Pod koniec czerwca będzie rozstrzygany konkurs na stanowisko dyrektora. 

Będę przekazywała obowiązki. Odchodzę po 40 latach pracy bez urlopów zdrowotnych 

 

Przewodniczący KS – mało kto wie, że Pani dyrektor była radną I kadencji, a jej praca 

dyrektorska zbiegła się z początkiem konkursów kuratoryjnych na dyrektorów. Jak remonty 

i reforma oświatowa? 

 

Dyrektor G. Matysiak – na dzień 31.03 mamy 375 osób. Projekt organizacyjny na rok 

szkolny 2018/2019, to planowane z oddziałami przedszkolnymi – 412 osób. Rok kadrowy – 



bardzo ciężki. Nie było dnia, żeby było 100% kadry. Było sporo zwolnień długotrwałych, 

choroby i nauczycieli i obsługi łącznie z oddziałami przedszkolnymi. Trudno znaleźć 

zastępstwo na czas nieobecności. Kadrę nękają choroby. 1 osoba na urlopie zdrowotnym. 

Rodzice wymagają zastępstw i realizacji programu. Jest ciągła potrzeba uzupełniania kadry. 

Mamy tylko 0,5 etatu płace – kadry. Dyrektor z Chludowa wyraził zgodę, aby pani z jego 

szkoły wspierała naszą i przyjeżdżała raz w tygodniu. Co do reformy, to jesteśmy w 

programie „Uczeń z pasją”. Nasze wyniki gimnazjalne sprawiły, że otrzymaliśmy w ramach 

tego programu dużo pomocy naukowych doposażających pracownię. Są również zajęcia 

wyrównawcze i kółka – niestety dopiero od klasy 7. Program realizowany jest od II semestru 

i cały następny rok. Czy mamy laureata? Jeszcze nie wiem, ale się zanosi. Remonty. Szkoła 

nie jest w złej kondycji jak na swoje ponad 100 lat. Wymaga wymalowania i odświeżenia 

wnętrz sal lekcyjnych i blatów od ławek. Mamy halę z nową wykładziną. Nowa nawierzchnia 

wymaga odpowiedniego traktowania. Potrzebna jest odpowiednia wykładzina na 

uroczystości szkolne, aby nie zniszczyć tej sportowej. Przypomnę, że wszystko musi mieć 

odpowiedni atest, a to kosztuje.   

 

Przewodniczący KS – proszę zadzwonić do Pani Dyrektor GOS. Z pewnością poradzi coś 

na tę sprawę. 

 

Dyrektor G. Matysiak– doposażamy kuchnię przedszkola. Obecna jest niewystarczająca. 

Źle się stało, że w nowym budynku przedszkola nie ma miejsca na kuchnię, a dzieci przybywa. 

Sam Wójt mówi, że będą dzieci i tu i w przedszkolu. Problem wciąż z separatorem kanalizacji. 

To musi być zrobione w najbliższym czasie. W tej chwili mamy 1,5 zmiany, a wydaje mi się, 

że docelowo druga zmiana jest nieunikniona. Gdy wyprowadzi się przedszkole, to zyskamy 

sale dla klas 1 – 8 lub na świetlicę. Nie widzę miejsca na więcej niż dwa równoległe oddziały. 

Budynek wymaga dużych zabiegów. Jest potrzeba budowy nowej szkoły. Dzieci tego 

potrzebują, oczekują nowoczesności. Jest działka przeznaczona na tę inwestycję. Łatałam 

braki w obecnym budynku przez wiele lat – jest na tę chwilę w dobrej kondycji jak na 

budynek 119 – letni. 

 

Radny R. Tasarz – jestem pod wielkim wrażeniem jak nam nie wyszła ta nasza demokracja 

pod względem oświaty. Robimy po trochu. Uważam, że oświata bardzo kuleje. Wszystko 

skupione jest na karcie nauczyciela, a służba gospodarcza leży na boku. Zadziwia mnie kosz 



sprzątania 1m2 – inna w każdej szkole. 

 

Dyrektor G. Matysiak – są stałe pensje bez możliwości awansu. Ci pracownicy robią 

potężną robotę. A co do sprzątania, to każda szkoła ma inną specyfikacje i nie można tego 

ujednolicić. 

 

Radny R. Tasarz - należałoby opracować taki regulamin, gdzie 1 pracownik nie będzie 

wykonywał pracy za 3 etaty, płacone miał za 1 etat. 

 

Przewodniczący KS – nasz organ prowadzący musi zostać przymuszony może przez nasze 

interpelacje – bo on nic nie zrobił. 

 

Dyrektor G. Matysiak – bez przesady. Tak nie jest, że nic nie zrobił. 

 

Przewodniczący KS – ostatnia regulacja płac była 10 lat temu. 

 

Dyrektor G. Matysiak – pierwszy, który otrzymuje wynagrodzenie jest nauczyciel. Mamy 

zawirowania ogólne, ale utrzymanie hierarchii płacowej musi być zachowane. 

 

Radny G. Rewers – wynagrodzenie poniżej 2 tyś zł. godzi w godność pracownika. 

 

Radny R. Tasarz – dlaczego pracownik gospodarczy ma mieć mniej niż stażysta? 

 

Dyrektor G. Matysiak – wzięło się to stąd, że broniło się zawodu nauczyciela. Proszę mi 

wierzyć, że mam panie sprzątające z wyższym wykształcenie, a wybrały taką drogę, a nie 

inną. Godność należy się w przypadku każdego wykonywanego zawodu. Do celowo budowa 

szkoły musi nastąpić. Prezentuje się nie źle, będzie też światłowód, ale wymagania sprzed 

27 lat są inne niż teraz. Mija 15 lat od remontu, a drzwi wejściowe od sal muszą być od 

nowa osadzane. 

 

Przewodniczący KS – to nasza odtajnia wizyta w tej kadencji rady – dziękujemy za te 

wspólne lata. 

 



Radny D. Matysiak – do wiadomości Komisji – sprawa parkingu od strony sklepu Dino. 

Jest ładny parking, a droga nie dokończona. Stają tam wojskowi. Drzwi wejściowe do szkoły 

– są ciężkie i zabytkowe, a przez nie jest tu potężny przeciąg. 

 

Dyrektor G. Matysiak – szczelności nie ma przy nich żadnej. Może warto byłoby zacząć 

rozmawiać z konserwatorem. Drzwi cały czas pracują i są dość uciążliwe. 

 

Przedszkole – Biedrusko. 

 

Kierownik G. Szóstak – wyniki rekrutacji: 148 dzieci zapisanych przy 150 miejscach. 2 

miejsca zarezerwowane na ewentualne nowe dzieci, które pojawią się z nowym rokiem 

szkolnym. Wszystkie dzieci 3 – letnie zostały przyjęte. Wszyscy przejdziemy do nowego 

przedszkola, mam nadzieję, że od 1 września 2018 roku. Dziś o 12.00 odbędzie się odbiór 

budynku. 

 

Radny D. Matysiak – jest zapis w mpzp, że nowe przedszkole przewidziane jest na 120 

dzieci. 

 

Kierownik G. Szóstak – są sale dodatkowe i docelowo w nowym przedszkoli będzie 7 grup, 

czyli 175 dzieci. Teraz mamy 6 grup. Jest ruch na nowych osiedlach i na starym osiedlu 

również. Ten budynek pozostanie jako rezerwa. Nowy budynek ma plusy i minusy. Widzę 

duży minus – to brak kuchni. Jest mnóstwo techniki i informatyki. Poręcz przy schodach jest 

umieszczona za wysoko i stanowi to niebezpieczeństwo dla dzieci. Jest to potencjalne 

zagrożenie. Jest winda do żywności i dla osób niepełnosprawnych. Niektóre rzeczy są 

zmienione – inne niż w planie, który nam przedstawiono. Życie wszystko zweryfikuje. 

Zobaczymy co będzie się działo przy eksploatacji. Pewne zagrożenie może pojawić się przy 

drzwiach na plac zabaw. Jeśli dziecko wyjdzie, to już nie wejdzie z powrotem. Drzwi 

zamykają się automatycznie. Kolory korzystne dla psychiki dziecka 

 

Radny D. Matysiak – jak sprawa posiłków i kadry? 

 

Kierownik G. Szóstak – wystąpiliśmy z wnioskiem o osobę do rozkładania posiłków. Skład 

osobowy się nie zmieni. Przybędzie dzieci, ale odejdzie czynność zmywania naczyń. Będzie 



też potrzebny specjalista administracyjny do spraw eksploatacji. Obecne warunki w kuchni 

są dość ciężkie: warunki atmosferyczne (ciągły upał) utrudniają kucharkom pracę. 

 

Przewodniczący KS – To ostatnia nasza wizyta w tek kadencji rady. Dziękujemy bardzo 

za współpracę. 

 

Szkoła i przedszkole – Chludowo. 

 

Dyrektor K. Antkowiak – Chludowo szkoła ma 234 uczniów, Golęczewo ma 49 uczniów, 

61 osób w gimnazjum. Przedszkole ma 92 dzieci, a we fili jest ich 74. W nowym przedszkolu 

podczas deszczu rynny nie mają odprowadzenia i woda spływa pod fundamenty. Nalepy 

zrobić studzienkę i ten teren zmeliorować. Po termomodernizacji jest znacznie cieplej. W 

przedszkolu natomiast powinny być zamontowane klimatyzatory, ponieważ temperatura w 

salach sięga 30 C. Tylko sala gimnastyczna jest klimatyzowana. Otwieramy ją, by schłodzić 

choć w minimalnym stopniu pomieszczenia sąsiadujące. Reforma – nie ma chętnych do pracy. 

To, co oferujemy młodym nauczycielom jest żenujące. W przedszkolu mamy wakaty. 

Jesteśmy po audycie i odpowiadamy na zalecenia. Jesteśmy zawaleni dokumentacją. 

Roszczeniowy jest ogromna – zarówno rodziców jak i uczniów. Powstał chaos ze względu na 

dwie podstawy programowe. Pojawił się nowy wymóg oceny nauczyciela co 3 lata. Trudno 

nauczycieli motywować. Powtarzam jeszcze raz, że jest bardzo ostra postawa roszczeniowa. 

 

Przewodniczący KS – co z kółkiem teatralnym? 

 

Dyrektor K. Antkowiak – jest i ma się bardzo dobrze. Próby odbywają się w CkiBP w 

Suchym Lesie. Teatr poszerzył formę, a Panie prowadzące znalazły lepsze miejsce i 

wynagrodzenie za to, co robią. Tu nie ma warunków – gdzie wystawiać i ćwiczyć?. Mają 

nową salę prób i mecenasa. Wychodzą na zewnątrz, ale wciąż pod nazwą szkoły w 

Chludowie. Szkoła musi mieć aulę. 

 

Przewodniczący KS – nadzieja w barze. 

 

Dyrektor K. Antkowiak – doszły do mnie plotki, że rozliczą mnie za wyprowadzenie teatru 

ze szkoły. Dofinansowaliśmy ich wyjazd do Łodzi – 6 tys zł. Myślę, że wszyscy są zadowoleni 



z obecnej formy funkcjonowania teatru. Najlepiej zapytać u źródeł. Taki jest kolejny etap 

rozwoju. 

 

Radny R. Tasarz – aspiracje naszych działaczy są nieograniczone. Należy zrobić krok 

wstecz, aby zobaczyć jak było kiedyś. 

 

Dyrektor K. Antkowiak– zamknąłem plac zabaw, bo stwarzał niebezpieczeństwo. Musi 

być zmieniona nawierzchnia i dach. 80% dotacji na miasteczko drogowe i siłownię 

zewnętrzną z miejscami parkingowymi. Drzewa zostały wycięte legalnie, zagrażały 

bezpieczeństwu i były wyschnięte. W zamian zostaliśmy zobowiązani do wykonania nowych 

nasadzeń, które oczywiści zrobimy. 

 

Członkowie KS odwiedzili również nowe przedszkole wizytując sale. Temperatura w salach 

w dniu wizyty dochodziła do 30 C. 

 

Przedszkole „Leśne Ludki” – Suchy Las. 

 

Dyrektor A. Michalak – obecnie mamy 298 przedszkolaków. Od nowego roku będą 273 

osoby. Grupa złotnicka zostaje zlikwidowana. Grupę tę pochłonęło nowe przedszkole. Kadra 

złotnicka (nauczyciele i obsługa) przechodzi do przedszkola na ul. Bajkową w Suchym Lesie. 

Nikt nie chce przejść do nowego przedszkola, ponieważ tam nie obowiązuje karta 

nauczyciela. Remonty – będzie malowana klatka schodowa. Coś dzieje się z elewacją – 

pojawił się zaciek. Zostanie to włączone do przyszłorocznego budżetu. Strzałem w dziesiątkę 

okazały się rolety zewnętrzne zamontowane na oknach. Pomagają bardzo przy obecnych 

wysokich temperaturach. Sprawy bieżące – jesteśmy po festynie. Wszystko organizowali 

rodzice. Główny cel festynu był integracyjny. Chciałabym na jesień dokończyć prace 

związane z ogrodem. 

 

Ad. 5 – 7. 

 

Radny R. Tasarz – informuję członków KS o telefonie od Pana Grewlinga. Porusza on 

sprawę zapachu wydobywającego się z instalacji z wód gruntowych. 

 



Przewodniczący KS – to nie jest temat naszych działań. 

 

Na tym posiedzenie KS zakończono. 

 

Protokółowała:         Przewodniczący: 

 

Justyna Krawczyk         Krzysztof Pilas 

 

 

 

 

 


